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Editorial
Vážení a milí čtenáři,

Máte před sebou páté číslo mikroregionál-
ního časopisu Stonávka, předposlední v tom-
to roce.  Tentokráte na 16 stranách najdete
celou řadu zajímavých článků, které vám jistě
zpestří současné podzimní počasí. Společný
projekt se slovenským mikroregionem Ter-
chová pod názvem EuroNet pokračuje
předepsaným tempem a jeho účastníci získa-
li obrovské množství informací, zkušeností
a poznatků, které vyústí ve společnou příhra-
niční strategii. V celé řadě obcí proběhly
v uplynulých dvou měsících nejrůznější osla-
vy – v Horních Tošanovicích dožínky, v Třano-
vicích 20 let samostatnosti obce, ve
Smilovicích tradiční Smilovické slavnosti,
v Hnojníku akce Hnojfest. O tom všem se ve
Stonávce dočtete. Škola v Dolních Tošanovi-
cích oslavila 100 let od založení již v červnu,
ale na článek jsme nezapomněli, žáci a kanto-
ři si to určitě zaslouží. Víte, že v Hnojníku exis-
tuje velice úspěšné družstvo hasiček? Na
požárních soutěžích sbírají jedno vítězství za
druhým. Žáci a učitelé z polské školy v Hnoj-
níku navštívili Zakopane a podívali se i k Balt-
skému moři. I další články ve Stonávce slibují
zajímavé počtení: ve Stříteži opravují cen-
trum obce, ve Vělopolí se potýkali se starými
zavařeninami a kompoty, v Ropici uspořádali
pro seniory olympiádu a ani senioři v Komor-
ní Lhotce se rozhodně nenudí. V hnojnické
knihovně rozšířili oddělení a milovníci sta-
rých kol a recesních akcí uspořádali spanilou
jízdu mikroregionem. Schválně se podívejte
i na fotky! Blíží se komunální volby, a proto
neškodí připomenout pravidla a postupy, jak
vše provést hladce a v souladu se zákonem. 

Hezké podzimní dny
Vladimír Raszka, 

šéfredaktor



Komunální  volby  15.–16.  října
Po obdržení úřední obálky, pří-
padně hlasovacího lístku, vstoupí
volič do prostoru určeného
k úpravě hlasovacích lístků. Pokud
se volič neodebere do tohoto pro-
storu, nebude mu hlasování
umožněno. V prostoru určeném
pro úpravu hlasovacích lístků
volič může hlasovací lístek upravit
jedním z uvedených způsobů:
Označit křížkem ve čtverečku
v záhlaví sloupce před názvem
volební strany pouze jednu
volební stranu. Tím je dán hlas
kandidátům této volební strany
v pořadí dle hlasovacího lístku
v počtu, kolik činí počet členů
zastupitelstva obce, který má být
v obci volen. Pokud by byla ozna-
čena tímto způsobem více než
jedna volební strana, byl by tako-
vý hlas neplatný.   

• Označit v rámečcích před
jmény kandidátů křížkem toho
kandidáta, pro kterého hlasuje,
a to z kterékoli volební strany, nej-
výše však tolik kandidátů, kolik
členů zastupitelstva obce má být
zvoleno. Počet členů zastupitel-
stva, který má být v obci zvolen, je
uveden v záhlaví hlasovacího líst-
ku.

• Pokud by bylo označeno tím-

to způsobem více kandidátů, než
je stanovený počet, byl by takový
hlas neplatný. 

• Kromě toho lze oba způsoby,
popsané v předchozích bodech,
kombinovat, a to tak, že lze ozna-
čit křížkem jednu volební stranu
a dále v rámečku před jménem
kandidáta další kandidáty, pro
které hlasuje, a to v libovolných
samostatných sloupcích, ve kte-
rých jsou uvedeny ostatní volební
strany. V tomto případě je dán
hlas jednotlivě označeným kandi-
dátům. Z označené volební strany
je dán hlas podle pořadí na hlaso-
vacím lístku pouze tolika kandidá-
tům, kolik zbývá do počtu
volených členů zastupitelstva
obce. Pokud má být voleno např.
11 členů zastupitelstva a je ozna-
čena volební strana s 11 kandidá-
ty a kromě toho 5 kandidátů
individuálně ze sloupců dalších
volebních stran, je dáno označené
volební straně 6 hlasů, a to pro
kandidáty na prvních šesti mís-
tech. Pokud by byla tímto způso-
bem označena více než jedna
volební strana nebo více kandidá-
tů, než je stanovený počet, byl by
takový hlas neplatný. Po úpravě
vloží volič hlasovací lístek do
úřední obálky.

Pokyny pro správné hlasování

■ Účastníci projektu EuroNet   mají za
sebou další plánované aktivity. Školení
akčních  týmů  se  na  konci  srpna  usku-
tečnilo v obci Kubíková. 

Na pořadu jednání bylo téma
stanovování priorit v investicích
z pohledu naplňování strategie

samosprávy. Školení probíhalo
pod vedením doc. Mgr. Ing. Jána
Šeba z Univerzity Mateja Bela
z Banské Bystrice. Desátého září

proběhlo školení v slovenské obci
Belá. Starostové obcí, zástupci
podnikatelské sféry a další účast-
bíci projektu diskutovali nad tvor-
bou programových rozpočtů
v místní a regionální samosprávě
se zaměřením na strategické řízení
rozvoje území.Na konci září (23. –
24. 9) se v Komorní Lhotce usku-
tečnil regionální seminář a works-
hop projektu Euro Net, tentokráte
na téma FUNDRAISING v podobě
přednášky a workshopu lektorky
Markéty Krausové z Nadace VIA
Praha. Druhý den bylo na pořadu
téma pod názvem Mikroprojekty
a aktuální přehled grantových
možností v přeshraniční   spolu-
práci v podobě zkušeností Regi-
onální rozvojové agentury
Východní Moravy.
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Aktivity projektu EuroNet pokračují

■ V závěru  loňského  školního  roku
jsme  pozvali  všechny  budoucí  šesťáky
na adaptační den.

V tomto roce jsme nepořádali
den otevřených dveří, proto jsme
jim celou školu ukázali pod vede-
ním jejich příštích třídních učite-
lek, které si také pro ně připravily
adaptačni hry. Do naší školy přije-
ly postupně děti z okolních škol
1. stupně, aby poznaly co nejlépe

naši spádovou školu, pedagogy,
spolužáky, ale také sami sebe
v novém prostředí. Pro odbourání
stresu z přestupu na jinou školu na
2. stupeň se snažíme udělat maxi-
mum. Kamarádi z jedné školy
nebo vesnice mohou být spolu ve
třídě. Zohledňujeme volbu před-
mětů, dopravní spoje, zájmy a dal-
ší individuální přání dětí a rodičů.
Jsme rádi, že se u nás na 2. stupni
dětem z okolních vesnic líbí.

Mgr. Tomáš Krpel

■ V sobotu 4. září 2010 se v prostorách
za Obecním úřadem v Třanovicích usku-
tečnily oslavy 20. výročí samostatnosti
obce. 

Oslavy započal dožínkový prů-
vod, následovalo předání dožín-
kového věnce, požehnání darů.
Skvěle připraveným tanečním
vystoupením diváky potěšily děti
a dospělí z místní skupiny PZKO,
děti ze ZŠ Třanovice, soubor
Jaworze z Polska, dechový soubor
a mládež KS-SCH Třanovice. Dal-
ším blokem programu provázela
Alena Hasáková. Byly oceněny
osoby, které se zasloužily o rozvoj
obce. Tzv. cenu obce obdrželi:
Mons. Miloslav Klisz, in memoriam
pastor Vladislav Santarius, dále
pak pan Karel Baron. Udělena byla
i cena starosty – oceněni za dlou-
hodobou činnost v orgánech
obce: Petr Korč, Miloslav Lejka,
Lubomír Chlumský a Česlav
Roman. V další části programu
byla představena kniha o Třanovi-
cích s názvem TŘANOVICE v pro-
měnách staletí, kterou napsal
kolektiv autorů z Muzea Těšínska
(Jan Al Saheb, Radim Jež, Jiří Kristi-
an a David Pindur). Kniha bude
k dispozici všem občanům Třano-
vic, ve dvou jazykových varian-
tách, v české a polské. Možnost
vyzvednout si knihu na OÚ bude
dopředu občanům oznámena.
Vydání knihy bylo spolufinancová-

no z prostředků Evropského fondu
pro regionální rozvoj. Večer pak
proběhly dva hudební koncerty
skupin Caledonia a On može. Akce
se zúčastnil i řezbář Čestmír Slíva,
který pro třanovické děti vytvořil
originální sochu krokodýla z topo-
lového dřeva, socha bude umístě-
na na dětském hřišti u ZŠ. Pro
účastníky oslav bylo připraveno
bohaté pohoštění, které zajišťova-
ly místní spolky a skupiny. Podě-
kování patří Klubu seniorů, Matici
Slezské, PZKO, Honebnímu spole-
čenstvu, TOZOSu, Sportovnímu
klubu a dobrovolným hasičům.
S atraktivním pohoštěním přijelo
i polské hospodářství „Agroturys-
tyka u Gazdy“, k dispozici návštěv-
níkům byly i stánky s možností
nákupu výrobků klientů slezské
diakonie, umělecká galerie z PL
apod. Režie celé akce se však napl-
no ujalo počasí, které bylo toho
dne velmi sychravé, a déšť nás
provázel po celou dobu konání
oslav. Z důvodů nepříznivého
počasí musely být na poslední
chvíli zrušeny všechny doprovod-
né zábavné akce pro děti i dospě-
lé, které byly původně připraveny.
I přes nepřízeň počasí se však oslav
zúčastnilo přes 350 lidí.  Celá akce
proběhla v rámci projektu 1. POL-
SKO – ČESKÉ TRHY AGROTURISTI-
KY. JAWORZE – TŘANOVICE 2010.

Karin Tomanová

Adaptační den

Oslavám v Třanovicích nepřálo počasí

zpravodaj obcí sdružených v mikroregionu



■ Na počátku září uspořádalo občan-
ské sdružení „Za Náš Hnojník“, ve spo-
lupráci  s SDH  Hnojník,  již  4.  ročník
akce HnojFest.

Nejdříve proběhly sportovní
soutěže (vybíjená, odbíjená
a stolní tenis) žáků české a polské
školy. Žáci byli odměněni věcný-
mi dary a vítězům byly předány
poháry v sobotu, po oficiálním
zahájení akce. Tradičně nechybě-
lo pasování prvňáčků české a pol-
ské školy, které provedla
starostka obce D. Molinová. Díky
velkému zájmu o tombolu se
mohou tyto děti těšit na společný
školní výlet. Kulturní program byl
zahájen vystoupením Pavla
Dobeše, po něm následoval Láďa
Tomis & Jiří Schelinger revival
band, TEAM revival, Traktor
a kapela Doga. O taneční zábavu
se postarala kapela R.U.M. rock.
Pro děti bylo připraveno balón-
kové show a kouzla Kuby Vosáhla. 

Doufáme, že se vám akce líbila
a chtěli bychom poděkovat všem,
kteří ji přišli i za velmi nepříznivé-
ho počasí podpořit. Za finanční
podporu děkujeme všem spon-
zorům, jejichž jména najdete na
webových stránkách www. hnoj-
fest.unas.cz, spolu s fotografiemi.
Poděkování samozřejmě patří
i lidem, kteří se podíleli na přípra-
vě a průběhu celé akce. 

Již teď máme představu o tom,
čím vás překvapíme na 5. ročníku
a těšíme se opět na vaši přízeň.

Tereza Molinová

HnojFest
počtvrté
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■ Od roku 2008, kdy jsme uspěli se
svým Strategickým plánem
LEADER, a tento plán realizujeme,
jsme vyhlásili tři výzvy k podávání
žádostí o dotaci z Programu rozvo-
je venkova ČR, osy IV., LEADER. Pro-
jekty podpořené v 1. Výzvě, celkem
11, již byly úspěšně zrealizovány
a prostředky na ně vynaložené
také Státním zemědělským inter-
venčním fondem proplaceny.
Zemědělští podnikatelé pan Miro-
slav Herot z Pržna zakoupil boudy
pro ustájení telat a TOZOS spol.
s r.o. z Horních Tošanovic zmoder-
nizoval systém kejdového hospo-
dářství a technologii krmení ve
velkovýkrmě prasat.Ostatních 8
projektů zrealizovaly obce a jeden
projekt svazek obcí. Chodníky
upravovali nebo nově vystavěli ve
Frýdlantu nad Ostravicí a v Třanovi-
cích, v obci Metylovice byla obno-

vena zeleň a pořízena technika pro
její údržbu. Obdobný projekt zre-
alizoval rovněž svazek obcí Moráv-
ka - Pražmo ve svých obcích. Obce
Lučina a Pazderna zrekonstruovaly
obecní prostory pro setkání obča-
nů. Obec Pražmo dokončila několi-
kaetapovou rekonstrukci budovy
mateřské školy. Budova základní
a mateřské školy se rovněž opravo-
vala v Bruzovicích. Tento projekt
byl finančně podpořen z dotace
PRV pouze z části. Poslední projekt
zrealizovali v Soběšovicích., kde
vystavěli hospodářskou budovu
u hasičské zbrojnice.Osm projektů
podaných obcemi z 16 vybraných
a schválených ve druhé výzvě, tedy
v loňském roce, jsou již zrealizová-
ny a jejich výsledky slouží obča-
nům. Podpořeny byly projekty na
rekonstrukci infrastruktury jako
např. úprava veřejných prostran-

ství, nebo obnova osvětlení a dále
pak obnova budov v majetku obcí.
Zbylých osm je v realizaci. 3. výzvu
jsme vyhlásili 8. března letošního
roku. Žádosti o dotaci se podávaly
od 6. do 13. dubna. Podáno bylo
celkem 36 žádostí s požadavkem
na finanční podporu ve výši téměř
39 mil Kč. Výběrovou komisí bylo
vybráno k podpoře 17 projektů.
V současné době provádí zaměst-
nanci SZIF jejich kontrolu. Podpis
dohody mezi žadateli o dotaci
a SZIF, nutný k realizaci projektů se
uskuteční v listopadu letošního
roku. Další výzva k podávání žádos-
tí o dotaci, v pořadí čtvrtá, bude
s největší pravděpodobností vyhlá-
šena ještě v prosinci letošního
roku. Bližší údaje naleznete na
našich webových stránkách
www.pobeskydi.cz.

Věra Kratochvílová

Místní akční skupina Pobeskydí informuje

Dožínky u zámku nabídly bohatý program

Po dlouhé době se v Hnojníku
opět dalo dohromady ženské
družstvo hasiček. Družstvo má
v současnosti 8 členek: Karina
Kavková, Jana Vojarová, Marké-
ta Biedravová , Veronika Boriso-
vá, Lucie Skulinová, Petra
Molinová, Hana Zrzavá a Marké-
ta Landecká. V tomto složení
působí již druhým rokem.

„První rok byl pro nás méně
úspěšný než rok letošní,“ říká jed-
na z hasiček Karina Kavková.
„V letošním roce jsou naším nej-
větším úspěchem první místa
v srpnových soutěžích v Gutech
a Písku,“ dodává. V červenci hasič-
ky vybojovaly 2. místo v soutěži
v Karpentné, bronzovou příčku
obsadily i na soutěži v Dolních
Tošanovicích. Zúročily tak pocti-

vou přípravu. „Trénujeme jednou
týdně,“ potvrzuje Karina Kavková.
Za zmínku stojí také krásné 1.
místo Kariny Kavkové a 2. místo
Jany Vojarové na prestižní soutěži
ŽELEZNÝ HASIČ 2010, konané
v dubnu letošního roku v Hnojní-
ku. „Letošní rok
jsme zakončily
noční soutěží
v Dolní Lištně,
kde jsme získaly
opět třetí
místo,“ pozna-
menává jedna
z členek s tím,
že celý loňský
rok si vše finan-
covaly samy
z vlastní kap-
sy…

Hasiči i hasičky se zapojují i do
různých kulturních akcí, v srpnu
společně pořádali Pouťovou zába-
vu, prodávali občerstvení na akci
Divoké kočky a na Hnojfestu. „Příš-
tí rok začínáme na jaře v Řece okr-
skovým kolem, tak nám držte
palce,“ Karina Kavková.
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■ Areál zámku v Horních Tošanovicích
praskal  v sobotu  11.  září  ve  švech.
Nejen místní se totiž dostavili na dožín-
ky.

Zajímavý program začal už před
polednem, kdy se na prostranství
naproti Ječmínka uskutečnila
vozatajská soutěž – cena starosty
obce, drezurní ukázka a skoková

soutěž o cenu hospodáře. Ve tři-
náct hodin následoval dožínkový
průvod od Motelu Turist. O půlho-
dinu později se předaly dožínkové
věnce hospodáři. O hudbu
k poslechu a k tanci se od čtrnácté
hodiny postarala dechovka
z Jaworza, kterou vystřídaly folk-
lorní soubory Hajouček ze Strečna

a z Jaworza. Po nich se představila
dechová muzika Azeťanka. O změ-
nu žánru se od půl šesté postaral
Acoustic Irish. Poté podium až do
hluboké noci patřilo skupině Team
revival, který následně přenechal
prostor Scorpions revival. 

„Na zdejší dožínky chodím pra-
videlně. Jsem tu už popáté. Je to
u nás největší akce. Určitě si dám
nějaké to pivko a něco dobrého
k snědku. Domů odsud půjdu klid-
ně až ve čtyři hodiny ráno. Určitě
to ustojím, domů dojdu po svých,“
ujišťoval během dožínek jedna-
dvacetiletý František Roth z Hor-
ních Tošanovic. 

Vůbec poprvé sem zavítala čtr-
náctiletá Veronika Kožušníková.
„Moc se mi tu líbí, takže tu s rodiči
možná budu až do samotného
konce. Už ten průvod byl strašně
hezký,“ ocenila Kožušníková
z Orlové. Na akci, na kterou byl
vstup zdarma, se prodávaly různé
speciality. Velký zájem byl napří-
klad o myslivecký gulášek, domácí
koláče a placičky. Celou akci
zakončil velký ohňostroj. PM

VEDENÍ ÚČETNICTVÍ
-vedení daňové evidence

-personální a mzdová agenda
-zpracování daňových přiznání

Daniela Vrublová
Komorní Lhotka 316
Tel.: 604 502 165

e-mail:
Daniela.Vrublova@seznam.cz

www.PLOTY-PLETIVO.cz
Zabýváme se prodejem plotů

a jejich výstavbou na klíč: klasic-
ké pletivo, svařované sítě, prů-

myslové oplocení ze svařovaných
panelů, materiál Zn+PVC nebo
Zn, lesnická pletiva, chov. sítě. 

Více na internetu.
DOPRAVA ZDARMA PŘI 
NÁKUPU NAD 7000,-Kč.

732 650 203, 722 550 000.

Hasičky z Hnojníku vítězí na všech frontách



■ Pro  toto  volební  období  jsme měli
stanoveny  určité  cíle,  se  kterými  jsme
se v rámci možnosti snažili poprat.

Obec je zřizovatelem dvou
základních škol a mateřských škol,
na jejichž provoz ze svého rozpoč-
tu přispívá nemalou částkou, dále
pak má na starosti obecní byty,
místní komunikace a chodníky,
vodovodní řád, budovu obecního
úřadu, požární zbrojnici.

Vždy je třeba mít na paměti, že
užíváním těchto objektů, cest atd.
dochází k jejich amortizaci  a tak je
zapotřebí investice, které ne vždy
byly. Veliké plus pro další roky je
to, že se nyní konečně podařilo
splatit úvěry ze staveb obou škol
a výstavby plynofikace.

Uvědomujeme si, že stav chod-
níků a místních komunikací, který
je v naší obci, není takový, jaký
bychom si přáli. V uplynulých
létech se provedla oprava cest
v okrajových částech obce – za
zámkem směr na Černou, komuni-
kace přes les spojující obec
s Komorní Lhotkou, zpevnění plo-
chy u mateřské školy. Zatím jsme
vystavěli chodník u fary a od
nábytku ke kolejím. V rámci dotač-
ního programu z ministerstva pro
místní rozvoj se podařilo zkrášlit
centrum obce před nákupním
střediskem Coop. Vybudovaly se
nové chodníky, prostranství se
doplnilo lavičkami, houpačkami
pro děti a novým osvětlením.
U Masarykovy základní školy je
letos zhotoveno víceúčelové spor-
toviště a dopravní hřiště  pro školu
a veřejnost. V mateřské škole byla
vyměněna dřevěná okna za plas-
tová a opraveny chodníky kolem
budovy.

U polské základní školy byla
vybudována plenérová učebna,
která bývá užívána jako zastřešené
podium při radovánkách nebo při
kulturních akcích, které se konají
v obci. Při této škole stojí stará
budova – stodola, na kterou se loni
podařilo získat dotaci na projekto-
vou dokumentaci a v současné
době dokončujeme podání žádos-
ti o dotaci na výstavbu, aby místo

této budovy stála nová mateřská
škola, v jejímž prvním patře by
vznikla síň tradic. Obec má ve své
správě byty, do kterých se dlouho-
době nedařilo uvolňovat finanční
prostředky. V rámci změn s firmou
Protep, která spravuje obecní
kotelny, a změny systému pronáj-
mu kotelen jednatelem firmy,
došlo k navýšení příjmů pro obec
za pronájem. Tyto prostředky byly
ihned využity a tak se vyměnila
okna v bytovém domě č.p. 207,
v rámci „zelené úspory“ se tyto
prostředky použily jako spoluúčast
pro výměnu oken a zateplení stro-
pů v domě č.p. 109. 

V obecních bytech č.p. 351-353
se provedla loni výměna oken
a ještě jsme zvládli vyřídit dotaci
na zateplení tohoto objektu. Bude
provedena výměna starých ventilů
za nové včetně termostatických
hlavic, které budou měřit spotřebu
tepla v jednotlivých bytech.

Z rozpočtu obce je hrazena i čin-
nost hasičů. Některé nákladové
položky jsou přefakturovány a hra-
zeny z MSK. Pro hasiče se podařilo
rovněž zajistit nové hasičské auto
v hodnotě 1 mil Kč, provedla se
výměna dvou dalších garážových
vrat a zateplení stropu v budově. 

Pracujeme i na modernizaci
obecního úřadu a knihovny a to
jak po stránce poskytování služeb
(jako jedni z prvních jsme realizo-
vali projekt CZECH Point, dále pak
kopírování, laminování),  tak po
stránce materiální, kdy v prvním
roce se provedla částečná výměna
oken v budově. Na  dokončení
výměny včetně následného zate-
plení objektu je již vyřízená dota-
ce.

K plánovanému rozšíření hřbito-
va u kostela nedošlo. Rozšíření je
ve fázi projektového zpracování.
V obci jsou vyměněny plakátovací
plochy a nově vznikly dvě tabule
v rámci projektu „Naučná stezka
Prašivá“, které jsou umístěny
u Coopu a u nádraží.

Důležitou části rozpočtu je
vodovod, který je ve velmi špat-
ném stavu a i když se snažíme pro-

vádět opravy, na celkovou rekon-
strukci prostředky nejsou. Vesměs
to je o havárii, kdy se musí zastavit
celá obec a tzv. se „hasí“. Dochází
rovněž k velkým únikům vody
a tím i finanční ztrátě. V posledních
létech se nám sice podařilo tyto
úniky hodně snížit, ale v tomhle
směru čeká vedení obce veliký
úkol. Pokročili jsme s přípravou
projektu pro splaškovou kanalizaci
v obci a výstavbu ČOV, kdy je již
vyřízeno stavební povolení pro
realizaci stavby.  Nyní jen sledovat
vyhlášení výzev na získání dotace.

Vážení občané, dovolte mi,
abych Vám poděkovala za příklad-
ný přístup k třídění odpadu. Tímto
tříděním přispíváte nejen ke zkva-
litnění životního prostředí, ale

obec za tento odpad (podle množ-
ství a druhu) získává dotaci, kdy
výše pro letošní rok je již rekord-
ních 150 tis. Kč oproti létům minu-
lým, kdy se dotace pohybovala na
poloviční výši. Děkuji Vám. Snaží-
me se rovněž finančně podpořit
činnost jednotlivých spolků
a organizací na území obce.

Tímhle shrnutím jsem Vám
chtěla přiblížit naši práci, o kterou
jsme se snažili. Chci poděkovat
všem Vám, kteří jste využili mož-
nost a přišli za námi na obecní
úřad, ať už s nějakým trápením či
problémem, nebo s námětem.
Děkuji radním a zastupitelům za
spolupráci a přeji všem pevné
zdraví, štěstí, úspěch v osobním
i pracovním životě a hojnost Boží-
ho požehnání. 

Dagmar Molinová, 
starostka obce

4 Říjen 2010

Ohlédnutí za volebním obdobím 2006 – 2010

zpravodaj obcí sdružených v mikroregionu

■ V červnu  oslavila  škola  v Dolních
Tošanovicích 100 let od svého založení. 

Byla založena v roce 1910. Až do
tohoto roku zde škola nebyla. Děti
docházely do školy v Domaslavi-
cích. První kroky ke zřízení školy
v Dolních Tošanovicích, za podpory
místních občanů, začala Slezská
Matice osvěty lidové. Stavba nové
školy proběhla velice rychle. Začalo
se v květnu 1910 na pozemku Fran-
tiška Kozla a v září téhož roku byla
škola slavnostně otevřena. Škola
byla v průběhu let několikrát pře-
stavována až do dnešní podoby.

Historii až do současnosti jsme si
připomněli výstavou fotografií,
která byla zpřístupněna v rámci
oslav i veřejnosti. Na výstavě si

návštěvníci mohli prohlédnout
a přečíst zápisy z kronik školy od té
nejstarší až po tu současnou. Také
si mohli zakoupit na památku
tohoto výročí drobnou keramiku,
pexeso pro děti nebo publikaci
o historii školy.

Na výročí přijeli i bývalí zaměst-
nanci a žáci školy. Někteří, bývalí
žáci se přišli pozdravit se svými uči-
teli a vzpomínali na společně pro-
žitá školní léta. Pro hosty a rodiče
vystoupily děti ze základní
a mateřské školy, kroužek mažore-
tek a skupina Kanafas. Taneční
umění předvedl i žák Ondřej Volný
s partnerkou. V odpoledních hodi-
nách se místní hasiči představili
hasičským útokem. 

Oslavy byly spojeny s dětskými
radovánkami. Po vystoupení byl
zábavný program pro děti, který
vystřídala diskotéka na přání. Po
celý den bylo krásné, slunečné
počasí a děti i hosté si odnášeli pří-
jemné zážitky. 

Poděkování patří: Oú Dolní
a Horní Tošanovice, zaměstnan-
cům ZŠ a MŠ, rodičům a sponzo-
rům.

Sylva Martiňáková 

Naše škola oslavila 100 let

Policie Hnojník informuje
■ Jistě  jste  v médiích  zaznamenali
informace  o výrazných  úsporných  opa-
třeních  snad  ve  všech  resortech  státní
sféry a samozřejmě i informace o značné
redukci  a odchodech  státních  zaměst-
nanců, které se samozřejmě nevyhýbají
ani policii.

Uvedená opatření se dotýkají
snad všech oblastí činnosti od
mezd zaměstnanců Policie ČR, tak
i nákladů na provoz a fungování
policie, tedy např. platby nájmů,
provozu budov, nákladů na teplo,
el. energie atd. Tyto skutečností
policii samozřejmě nutí uspíšit
a přehodnotit samotná uspořádání
jednotlivých obvodních oddělení,
která byla a jsou do současné doby
strukturována i dle správních čin-
ností, které musela v minulosti
zajišťovat, jako byly agendy na úse-
ku cestovních dokladů, občanských
průkazů případně evidence moto-
rových vozidel. 

Chci reagovat na různé fámy
a informace o skutečnostech, že by
Policie ČR v Hnojníku byla zrušena,
případně jak jsem již zaslechl, skon-
čila. Není tomu tak! Zmíněné okol-
nosti nás sice nutí k jednání - které
již proběhly jak na úrovni obecního
zastupitelstva obce Hnojník tak se
starostou obce Hnojník - přehod-

notit i případnou výši nájmu budo-
vy, ve které sídlíme. V současné
době je vše na nejlepší cestě dojít
ke konečné shodě a pevně věřím,
že s novým vedením obce Hnojník,
které vzejde z podzimních voleb, se
nám podaří danou věc dokončit
k oboustranné spokojenosti. 

Ve dnech 15. - 16. října 2010 pro-
běhnou nové volby do jednotli-
vých zastupitelstev obcí. Chci tímto
využít příležitost a poděkovat za
spolupráci stávajícím vedením obcí
služebního obvodu Hnojník.
Zejména pak Dagmar Molinové,
starostce Hnojníka, Petru Martiňá-
kovi, starostovi Horních Tošanovic
a Janu Tomiczkovi, starostovi obce
Třanovice. Věřím, že spolupráce
nejen na zajišťování veřejného
pořádku, ale i v dalších oblastech
bude nadále pokračovat případně
i s novým vedením. 

V závěru tohoto příspěvku si již
dovoluji jen upozornit, že s přichá-
zejícím podzimním obdobím jen
nutné dbát na správný a bezpečný
způsob jízdy s ohledem na povětr-
nostní podmínky typické pro toto
období jako jsou mlha, déšť, ranní
námrazy a snížená viditelnost.

npor. Mgr. Michal Berka, 
vedoucí Policie v Hnojníku



■ Zdálo se, že poslední červnové pon-
dělí  bude  pro  zaměstnance  Obecního
úřadu Vělopolí jako každé jiné. Úklido-
vé, ale trochu jinak, než jsme čekali. 

Na stanovišti pro tříděný sběr
u obecního úřadu „čekaly“ desítky
naplněných zavařovacích sklenic.
Obsah byl vskutku jedinečný:
angrešt, borůvky, dýně, třešně,
hrušky, ryngle, půlené broskve,
povidla, marmeláda, jablka,
jablečné pyré. Takovou nabídku
nemají snad ani supermarkety.
Navíc bez záruční lhůty Spotřebuj-
te do …, která by zde neměla
opodstatnění. Některé kompoty
totiž byly z minulého století (dle
údajů na sklenicích) a žádný
obsah nebyl zkažený! Jenom
v některých sklenicích se nálev
proměnil v rosolovitou hmotu.

Nejhorší na tom bylo, že několik
rozbitých sklenic mohlo při třídění
poranit pracovníky obce.  A úplně
nejvíce nám vadila skutečnost, že
značná část zavařovacích sklenic

byla naházena do žoku s plasty. Tři
zaměstnanci obecního úřadu pro-
to po dobu dvou hodin otvírali
zavařovací sklenice a vyprazdňo-
vali jejich obsah. Část sklenic (tři
stavební kolečka…) musela být
převezena a vhozena do kontejne-
ru na sklo na vzdálenějším stano-
višti a pět desetilitrových kýblů
naplněných po okraj zavařeninou
skončilo v kompostu. 

Co k tomu dodat? Že takto
odložené sklo by nám firma
Nehlsen určitě neodvezla. U větši-
ny rodinných domků na vesnici
uvidíte kompost, kam se ukládá
posekaná tráva a tam mohla být
uložena i zavařenina. Snad tyto
řádky povedou k zamyšlení nad
tím, jak nelze třídit odpad. Zavaře-
nina či cokoliv jiného, nevím-li si
rady, kam s ním – odpadem, stačí
se zeptat. Kde? Na tuto otázku
snad již každý z nás zná odpověď.

Vladislava Latochová

■ Srdečně zveme naše čtenáře a přáte-
lé  knihovny  k návštěvě.  Od  30.  září
máme opět otevřeno!

Velmi děkujeme vedení a celé-
mu zastupitelstvu Obce Hnojník,
že nám umožnili rozšířit prostory
a vybavit v knihovně nové odděle-
ní naučné literatury. V tomto
oddělení máme nové regály na
knížky, nový koberec a velký stůl
s 12 místy k sezení pro naše náv-
štěvníky. Stůl využijeme rovněž při
výtvarných dílnách pro děti. Kni-
hovna bude ještě do konce letoš-
ního roku vybavena moderním
výpůjčním pultem, který splní jak
požadavky čtenářů tak i knihovnic.
K menším úpravám došlo i v ostat-
ních částech knihovny. Některé

prostory byly nově vymalovány,
bývalou čítárnu nyní využíváme
jako kancelář, časopisy jsou pře-
místěny do oddělení pro dospělé
k beletrii a v oddělení pro děti jsou
návštěvníkům k dispozici počítače
s připojením k Internetu. 

V týdnu od 4. října 2010 probíhá
v celé České republice Týden kni-
hoven. K této akci se připojuje
i naše knihovna. Čtenáři mají mož-
nost v tomto týdnu využít amnes-
tii upomínek a noví čtenáři se
mohou na půl roku zaregistrovat
zdarma.Těšíme se na vaši návště-
vu! 

Pavlína Mlčochová 
a Dagmar Pastvová

■ Vedle budovy tělocvičny Masaryko-
vy  základní  školy  v Hnojníku  bude
začátkem října 2010 předáno do užívá-
ní hřiště s kvalitním umělým povrchem
pro malou kopanou, odbíjenou a tenis. 

Rekonstrukci nevyhovující
antukové sportovní plochy zahájil
dodavatel-firma Dor-sport s.r.o.
v červnu letošního roku. Součástí
projektu pod názvem Rekonstruk-
ce sportovního zařízení pro školu
a veřejnost byla i výstavba doprav-
ního hřiště s odpočinkovou zónou
pro praktickou výuku dopravní
výchovy.

Tento malý areál bude sloužit
nejen žákům, ale i širší sportovní
veřejnosti. Zájemci budou moci-

využívat sportoviště za poplatek
mimo hodiny školní výuky, tj.
v odpoledních hodinách, o víken-
dech a především o prázdninách. 

Z celkových nákladů představu-
jících cca 1,5 mil. Kč. pokryla
92,5 % způsobilých výdajů dotace
z rozpočtu Regionální rady regi-
onu soudržnosti Moravskoslezsko
a zbylá část byla uhrazena z obec-
ního rozpočtu. Věříme, že toto
zařízení, které naší obci dlouhodo-
bě scházelo, bude hojně využívá-
no nejen dospělými,ale především
našimi dětmi a to ke všeobecné
spokojenosti.  

Mgr. Tomáš Peterek, radní obce

■ V současné době probíhají dokončo-
vací práce na rekonstrukci sportovního
areálu školy včetně dopravního hřiště.

Tyto práce za obec Hnojník 
kontrolovali a zabezpečovali sta-
rostka obce Dagmar Molinová
s Mgr. Tomášem Peterkem spolu
s ředitelstvím školy. Tuto větší
investici hradí EU z rozvojového
operačního programu našeho kra-

je z 92,5 %, zbývající část uhradí
obec jako zřizovatel školy.

Toto nové hřiště bude otevřeno
začátkem října u příležitosti školní-
ho turnaje tříd v kopané. Celý
areál  včetně tělocvičny bude mít
svého správce, který jej bude pro-
najímat veřejnosti za poplatek.
Zároveň ve spolupráci s místními
hasiči chceme v prostoru hřiště

vybudovat hasič-
skou záchrannou
věž spojenou
s lezeckou stěnou.

Děti se již na ote-
vření celého
areálu,  včetně
dopravního hříště
pro výuku dopravní
výchovy velmi těší.

Mgr. Tomáš Krpel
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Jak třídíme aneb Kam se zavařeninou?

Pozvání a poděkování Knihovny Hnojník

V Hnojníku vzniklo multifunkční hřiště

Nový areál u školy v Hnojníku

Senioři se nenudí
Říjen 2010 zpravodaj obcí sdružených v mikroregionu

■ „Život  v domově  pro  seniory  je
poslední  zastávka  života,  kde  se  čeká
jenom na jeho konec“. 

Tak toto je věta, kterou často
slýchám, když se mě lidé zeptají,
kde pracuji. Že opak je pravdou
a život v domově pro seniory
může být plnohodnotný, naplně-
ný spokojeností, radostí a vzájem-
nou úctou vám nyní, alespoň na
několika málo příkladech z našeho
Domova pro seniory v Komorní
Lhotce budu prezentovat. Našim
seniorům je poskytována kom-
plexní péče s přihlédnutím na
jejich individuální potřeby. A tak
v průběhu dne se, kromě zdravot-
nicko –ošetřovatelské péče a péče
o zdravou stravu, staráme se
o duchovní vyžití našich uživatelů
a rovněž pro ně připravujeme
řadu volnočasových aktivit. 

Naposledy jsme měli třeba
1. Olympiádu DPS Komorní Lhot-
ka. Zájemci za strany uživatel se
sešli na naší krásné a prostorné
zahradě. Po zažehnutí olympijské-
ho ohně uživatelé absolvovali sou-
těžní disciplíny. Například ruské
kuželky, degustaci, hod kruhem
na cíl, hod do panáka, slalom na

vozíku, vybírání fazolí z Popelčiny
misky. Na seniorech byla vidět
radost a nadšení. Soutěžili jako
o život. Celkovým vítězem olympi-
ády byla paní Tereza Suszka, druhé
místo obsadila paní Dybová Irena
a na třetím místě se umístil pan
Drabina Rudolf. Všichni výherci
byli ohodnoceni medailemi, hod-
notnými dárky a diplomem. Zla-
tým hřebem všeho dění  bylo
občerstvení. Měli jsme grilované
sele a všichni se „oblizovali až za
ušima“. No prostě po podaných
výkonech se všichni museli náleži-
tě posilnit.

Další z mnoha akcí je Prázdnino-
vý turnaj v Člověče, nezlob se!  Ten
je neustále v běhu. Velké finále se
chystá na konec prázdnin. Součás-
tí této akce je Rozloučení s prázd-
ninami. To je opékání párků na
zahradě.

Také jsme byli v červnu na výle-
tě v polské Ustroni a v září v Darko-
vě. Co na to říkáte?!  My v Domově
pro seniory v Komorní Lhotce pro-
stě žijem!!!

Bc. Monika Kovářová, DiS
Vedoucí sociálního úseku DPS



Od září znovu cvičíme

Olympiáda pro seniory v Ropici

Hasiči v Horních Tošanovicích 
mají lepší techniku
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Liberta Cup počtvrté
■ Na  konci  pázdnin  odstartoval  již
4. ročník jízdy na starých kolech – Liber-
ta Cup 2010. 

I přes nepříznivé počasí se na
něj sjelo čtrnáct účastníků. Většina
z nich přijela z blízkého okolí, ale
našli se i nadšenci ze Zlína
a Rychaltic. Volný okruh odstarto-
val tradičně od hostince U Zajíce
v Hnojníku, kde rovněž proběhlo
závěrečné vyhlášení vítězů. Letoš-
ní ročník přinesl oproti předešlým
několik změn. Mezi jinými napří-
klad novou trasu, která byla do
začátku LibertaCupu tajná. Ta
letošní činila 25 kilometrů. Vedla
po cyklostezkách přes  Hnojník,
Vělopolí, Koňakov a Třanovice. Na
závěr netradičního závodu byly
vyhlášeny ceny o nejlepší kolo
a nejoriginálnější kostým. Letošní
vítězové byli: 
1. Roman Němčík v letecké unifor-

mě (viz foto)

2. Markéta Kelecsény jako zdravot-
ní sestra

3. Pavlína Mikolášová převlečená
za nevěstu
LibertaCup byl zakončen spo-

lečnou zábavou na zahrádce
U Zajíce, a to v podobě grilování,
společného zpívání písní u táborá-
ku a opékání buřtů. Příští rok čeká
jubilejní ročník, proto proběhne ve
slavnostním duchu. Milovníci sta-
rých kol se už nyní mají nač těšit!

Robin Lipowczan, Daniel Stryja
a Pavlína Mikolášová

■ Prázdniny  skončily,  a tak,  jak  děti
znovu chodí do škol, my se opět, každé
pondělí  a středu,  scházíme  k cvičení
v nové sportovní hale v Komorní Lhotce.

V pondělí je to cvičení na balo-
nech. Je to klidné cvičení, které
zvládne opravdu každý. Toto posi-
lovací a formovací zdravotní cviče-
ní na velkých nafukovacích míčích
chrání páteř a pohybový aparát,
má pozitivní vliv na zdravé držení
těla, fyzickou kondici a mimo jiné
i redukci tuku. Ve středy je to pro
změnu kalanetika. Je to také klidní
cvičení, které je zaměřeno na cel-
kové posílení a protažení těla,

zlepšení kloubní pohyblivosti
a uvolnění svalového a psychické-
ho napětí. Přispívá k odstranění
mnoha zdravotních problémů.
Obě cvičení začínají v 18,30 hod
a trvají 1 hod. Při příjemné hudbě
je to opravdu relaxace a odpoči-
nek. Cvičení je skutečně vhodné
pro všechny, žádný věk není pře-
kážkou. Pokud by měl někdo
zájem přidat se do našich řad, stačí
si vzít s sebou v pondělí na cvičení
balon a podložku, pro cvičení kala-
netiky postačí podložka. 

Olga Kelecsényová

■ Obecně  prospěšná  společnost  sv.
Josefa  v Ropici  ve  spolupráci  s Domem
pokojného  stáří  sv.  Josefa  v Hnojníku
pořádala  dne  21.  září  1.  seniorskou
olympiádu. 

Akce se, kromě vedení obou
zařízení,  zůčastnila Urszula Wani-
ová, starostka obce Ropice, která
zahájila utkání zapálením olympij-
ského ohně.

Soutěž probíhala v 6 disciplí-
nách:
- házení šipek na nafukovací

balónky, házení tenisových míčků
na cíl, navlékání a vázání tkaniče,
skládání puzzle, házení „vajíček“
v podobě ping-pongových míčků
na barevná vajíčková plata, oblé-
kání polštářků.

Soutěžící sbírali v jednotlivých
disciplínách cenné body. Nálada
byla výborná a všichni přistupovali
k soutěži ve znamení hesla: není
důležité vyhrát, ale zúčastnit se
a prověřit si své schopnosti.

Umístění soutěžících OPS ROPICE:
1. místo - ERIKA  PSZCZOLKOVÁ
2. místo - MARIE  PRZYBYLOVÁ
3. místo -  JAN  WALACH 

Umístění soutěžících DPS HNOJ-
NÍK:
1. místo - ZUZANA  POTOČNÁ
2. místo - VANDA  SŁOWIKOVÁ
3. místo - MARIE  POSPÍŠILOVÁ

Účastníci obdrželi diplomy
a medaile. Celkovým vítězem
s počtem bodů 189 se stala Zuzana
Potočná z DPS Hnojník. Putovní
pohár proto putuje do Domu sv.
Josefa v Hnojníku. Dle vyjádření
samotných soutěžících  byla tato
akce velkým zpestřením a poděko-
vání patří všem, kteří se jakýmkoliv
způsobem podíleli na organizaci
olympiády. Všem výhercům i účast-
níkům srdečně blahopřejeme.

Libuše Ovčaříová, DPS Hnojník-
Joanna Szpyrcová, OPS Ropice

■ V letošním roce se podařilo Sbo-
ru dobrovolných hasičů v Horních
Tošanovicích získat grant ve výši
80 tisíc korun z Nadace OKD na
zkvalitnění požární techniky. Poří-
dili nový požární stroj PS 12
a zakoupili sadu kvalitních zásaho-
vých hadic Firesport.

Projekt „Hasiči lidem“ byl již zre-
alizován a pořízená technika slouží
svému účelu.

Petr Kičmer, 
starosta SDH H. Tošanovice
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■ Revitalizace centra obce byla zaháje-
na s prvním zvoněním do nového škol-
ního roku.

Tato významná investice výra-
zným způsobem změní vizáž cen-
tra obce. Realizační tým, který je
složen s odborníků z oblasti
pozemního stavitelství, zahradní
architektury dává záruku plnění
časového harmonogramu a kvality
provedené práce. Pro informaci
budou revitalizovány plochy před
KD s novými parkovacími místy
pro osobní automobily a to vše
v zámkové dlažbě. Nový asfaltový
povrch bude lemovat ostatní plo-
chy kolem objektu obecního úřa-
du a Domu služeb. Bude vysazeno
celkem 48 různých druhů stromů
a okrasných dřevin v prostoru par-

ku „Osvobození“ a školního hřiště,
kde bude rovněž nový asfaltový
koberec. Chodníky ze zámkové
dlažby, nový mobiliář a osvětlení
parku bude jistě využíván pro rela-
xaci občanů obce. Chodník pro
chodce podél silnice od nádraží
k obecnímu úřadu bude mít
rovněž nový živičný povrch. Nové
oplocení podél chodníku zajistí
bezpečnost dětí hrajících se na
školním hřišti. Revitalizace, která
má být ukončena v termínu do 31.
listopadu 2010 bude mít hodnotu
asi 6 mil. Kč. 

Již nyní patří starostovské podě-
kování firmě Domaster a jejím sub-
dodavatelům za kus poctivě
vykonané práce. 

Stanislav Plekanec

■ Slovní  pojmy  jako  voda  a potápění
nám  mnohým  připomenou  dovolenou
u moře.  Avšak  pro  jiné  to  může  být
sport,  životní  vášeň  nebo  dokonce
záchrana lidských životů.

Dne 28. srpna v dopoledních
hodinách se členové výjezdové
jednotky SDH Komorní Lhotka
shromáždili u hotelu Premiér, aby
si vyzkoušeli potápěčskou výstroj
a potápění jako takové. Pro většinu
z nás to byla první zkušenost toho-
to druhu.

Naším instruktorem pro tento
výcvik byl pan Karel Pryczek a také
mistr světa v distančním plavání
s ploutvemi pan Martin Bočinský.

I přes chladné počasí a nízkou
teplotu vody jsme se všichni
odhodlali zkusit si tento nevšední

zážitek. Kolem bazénu se ihned
shromáždilo hodně dětí i dospě-
lých diváků z řad hotelových hos-
tů, kteří nás pozorovali. Myslím, že
každý z nás byl nadšen z nové zku-
šenosti. Po tomto „mini potápěč-
ském“ kurzu jsme odjeli na
těrlickou přehradu, kde se k nám
připojil i starosta obce p. Stanislav
Čmiel. V Těrlicku jsme si mohli
vyzkoušet projížďku záchranným
člunem po vodní nádrži. I přes
nepřízeň počasí se nám plavba
líbila – byl to další hezký zážitek
tohoto dne.                                                                         

Chtěl bych poděkovat panu Kar-
lu Pryczkovi a také starostovi obce
Stanislavu Čmielovi.                  

Andrzej Sabela

■ Již  na  třetí  ročník  soutěž    STRONG
DRWAL,  odjela  tři  družstva  z Řeky  aby
reprezentovala  i Mikroregion  Povodí
Stonávky.  Každoročně  u příležitosti
oslav  Jaworzański    Wrzesień  konané
letos  3-5.  9.  2010  v Jaworzu  (PL)  se
pořádá dřevařská soutěž. 

Rok od roku se zúčastňuje sou-
těže víc a víc soutěžních družstev.
V těžké konkurenci deseti družstev
z Polska a ČR obsadili hasiči z Řeky
4. místo, a další dva družstva skon-
čili na 8. a 9. místě. Soutěžilo se
v pěti disciplinách: první  - řezaní

na čas ruční pilou (kaprovkou),
druhá – řez motorovou pilou na
přesnost (řez do poloviny a z druhé
strany doříznout bez zubu), třetí  –
řez motorovou pilou na přesnost
(řez klády podložené deskou
s mezerou 1 cm, a nesmět se
dotknou desky), čtvrtá – štípání
špalku na 4 kusy  a pátou disciplí-
nou byla jízda na elektrickém
býkovi. Všichni jsme se náramně
bavili a užili překrásné odpoledne.

Tomáš Tomeczek

Revitalizace centra obce ve Stříteži

Sobota ve znamení Neptuna

Dřevařská soutěž potřetí

■ Opětovně poslední víkend léta patřil
v areálu  TJ  Smilovice  „Smilovickým
slavnostem“,  které  obdobně  jak
v minulém  roce  byly  spojeny  s nevlíd-
ným počasím.

Naše slavnosti byly propojeny
sportovně-kulturními akcemi,
a tak nechyběl tenisový turnaj ve
čtyřhrách, volejbal v hale (7 druž-
stev), fotbalová utkání žáků 1.A tří-
dy mezi Bystřicí n. Olší
a Smilovicemi. Na druhé straně
příznivci hudby měli možnost si
poslechnout různé žánry, a to
počínaje Smilovickou dechovkou,
folklórní skupinou „Śmiłowianie“,
cimbálovkou v podání „Polajky“
z Rožnova pod Radhoštěm. Na
závěr slavností byla diskotéka, kte-
rou předcházel pestrý ohňostroj.
Nutno dodat, že děti ze ZŠ Smilo-
vice připravily vlastní program,
čímž potvrdily, že nezapomněly
na svá vystoupení během prázd-
nin.

Ústředním bodem programu
bylo slavnostní otevření multi-

funkčního hříště z nadace ČEZ,
kde ukázkový basketbalový zápas
s komentováním p. Petra Šařece
mezi old-boys a mladíky TJ Slavoj
Český Těšín a na závěr latinsko-
americké tance v podání mladič-
kého páru ze Střítěže určitě
zůstanou v paměti těm, kteří
neváhali a na „Smilovické slavnos-
ti“ přišli. Pochutiny tradičně při-
pravovali naši myslivci z Myslivec-
kého sdružení Smilovice – Řeka,
kteří pod taktovkou Antonína
Samka servírovali skutečně boha-
tý výběr mysliveckých specialit.

Děkuji všem organizačním slož-
kám a organizacím podílejícím se
na slavnostech a samozřejmě ke
konci tohoto volebního období
děkuji všem občanům, kteří při-
spěli ke zvelebování obce, vytvá-
ření vlídné atmosféry a zkrátka
byli nápomocní při řešení někdy
i složitých okolností v celé škále
problematiky fungování obce.

Gustav Chwistek, 
starosta obce Smilovice

Smilovické slavnosti
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■ Ale nejen to. Děti se tady toho hodně
naučí  a získají  nové  dovednosti.  Je  to
místo pohody těla, duše i ducha.

Kolikrát přicházíme do školky se
smutkem v očích nebo se dětem
jen prostě nechce, vždyť ve vyhřá-
té posteli je tak dobře. A když
máme jít domů, tak děti nejde
odtrhnout od hry a ostatních dětí.
Na to, jak děti ve školce prospívají,
má hlavně vliv paní učitelka. Děti ji
mají rády, protože s ní prožijí často
nejedno dobrodružství. 

Do školky také občas zavítají
rodiče a děti si tento čas opravdu
užívají. Vždyť mohou rodičům uká-
zat své oblíbené hračky a předsta-
vit své kamarády. A ve vánočním
čase se může spojit příjemné s uži-
tečným, třeba ostrojením stromeč-
ku. Velmi silným zážitkem pro děti
bylo, když vynášely smrtku. Paní
učitelka vyrobila postavu smrtky
ze sena a pak ji všichni společně
hodili do vody blízkého potoka.
Skvěle připravený byl i „školkový“
karneval plný soutěží, úkolů
a zábavy. Připraveny byly jednodu-
ché, ale zajímavé masky a děti si
užily tento veselý čas ve vesele
vyzdobené herně do sytosti. 

Na jaře začaly děti cvičit pro-
gram pro své kamarády a rodiče.
Nacvičily vymyšlenou pohádku
Růžová Růženka, ve které si každý
zahrál nějakou roli. Pak si děti měly
přinést do školky obal od nějaké
čokolády. Ten měl sloužit dětem

k cvičení aerobiku na veselou
píseň „Máme rádi čokoládu“. Děti
měly možnost předvést své před-
stavení celkem třikrát. Premiéru
měly děti před kamarády z mateř-
ské školy Smilovice a na oplátku
děti z Řeky shlédly jejich taneční
vystoupení. Už s větší jistotou děti
hrály pro děti z 1. a 2. třídy základ-
ní školy Smilovice. Pak už ale paní
učitelka musela s dětmi pilně
nacvičovat program na blížící se
radovánky. Vybrala píseň Chňapík
– maličký krokodýl. Děti byli úžasní
malí krokodýli. Podařilo se to díky
skvělým jednoduchým převlekům
– originálním čepicím s očima
a zuby. Děti si čepice odnesly na
památku domů a dodnes si s nimi
často hrají.

Na konci roku bývá rozloučení.
Naše děti to odpoledne nazvaly
rodinný den. Sešli jsme se totiž ve
školce opravdu skoro všichni rodi-
če a konečně jsme se dočkali před-
stavení Růženka. Ale nezůstalo jen
u pohádky. Byly připraveny písnič-
ky, básničky, obrázky, rozloučení
s předškolačkou… Každé dítě se
mohlo předvést a rodiče měli
radost, že mají tak šikovné děti. 

S dětmi a s jejich úsměvy plyne
čas tak nějak rychleji a rychle ubě-
hl nejen školní rok, ale také prázd-
niny. A teď děti ve školce opět
mohou vyrážet za dalším pozná-
ním či dobrodružstvím. Už se
všichni (děti i rodiče) těšíme.

■V mnoha obcích našeho regionu
vyrůstají společenské, kulturní
a sportovní stánky všelikého dru-
hu a rozsahu. Bez ohledu na otáz-
ku míry jejich využití není divu, že
aktivní zastupitelstva hojně využí-
vají dočasné možnosti až devade-
sátiprocentního financování
z rozvojových fondů EU. Naše obec
je z našeho sdružení tou nejmenší
a v období, kdy neměla ani svou
samostatnost, byla v obci výstavba
infrastruktury značně omezena
a mnohé ukončilo i své trvání. Mezi
jinými i sportovně-společenský
areál v parčíku za rybníčkem, který
zchátral natolik, že jeho likvidace
byla nutná. Od té doby se ozývají
povzdechy nad tím, jak to, že to
před desítkami let šlo a nyní, při
výše uvedených možnostech, to
nějak nejde. Spojíme-li si to s „dět-
skou zastávkovou kulturou“, která
se nepozdává nám ani vedení
obce, uvědomíme si, že zvláště pro
ty menší obyvatele obce je obnova
tohoto arálu skvělou alternativou,
kterou by kvitovali i jejich rodiče.
Něco jiného je posílat děti někam
ve vsi a něco jiného do vedleší
obce, přičemž proti sousedním
sportovištím nic nemáme a sami
jich využíváme. Asi by ani nemělo

smysl odůvodňovat potřebnost
přeměny tohoto zpustlého místa
obce, navrátit mu jeho bývalou
užitnou hodnotu a to tak, aby
svým rozsahem odpovídalo potře-
bám obce. Obnova, či spíše znovu-
vybudování sportovně-
společenského areálu v parčíku za
rybníčkem je několikaletou a opa-
kovanou výzvou občanského sdru-
žení KaSK Vělopolí (Kulturní
a sportovní klub Vělopolí, o.s.). Jeli-
kož je pro přípravu, zdárnou reali-
zaci a zejména možnost využití až
devadesátiprocetního financování
z rozvojových fondů EU takříkajíc
„za pět minut dvanáct“ a zastupi-
telstvo (stávající i budoucí – u nás
velké změny nebudou) je doposud
„spíše váhající“, uvědomili jsme si
potřebu zjistit míru zájmu obyva-
tel obce formou otevřené petice.
S obsahem této petice se můžete
seznámit v Sauně Lipka ve Vělopo-
lí a zde ji můžete i podepsat,
domníváte-li se, že nevyužití
dočasné možnosti pro obec
finančně snadné výstavby spor-
tovně-společenského areálu v par-
číku za rybníčkem by bylo velkou
škodou. 

Za petiční výbor: Ing. Aleš Stebel

■ Areál TJ Smilovice se přímo nabí-
zí pro různé sportovní soutěže.
Letos u příležitosti „Smilovických
slavností“ taktéž na programu byly
čtyřhry okolních tenistů mikroregi-
onu. Turnaj mohl být uzavřen tepr-
ve až na potřetí, jelikož počasí

nedovolovalo pokračovat. A tak
teprve 18. září byly jednotlivé hry
turnaje ukončeny. Vítězem se stala
dvojice Macho-Peterek z Hnojníka
před Nogol-Krakowka st., Němec –
Krakowka ml. a Chwistek-Pilat.

Rostislav Pilat

Školka v Řece - místo her,
kamarádů a legrace

Malá petice v malém Vělopolí

Sněhurka a 17 trpaslíků

Tenisový turnaj ve čtyřhrách

■ Říkáte  si,  že  jsem  se  zbláznila?  Ani
náhodou.  Skutečně  jsem  prožila  nád-
herný týden se 17 trpaslíky a k tomu mi
dělali společnost tři princové.

V KD Hájenka v Horních Tošano-
vicích se konal od 10.7 do 15.7. let-
ní sportovní tábor mladých
fotbalistů - žáků z TJ Tošanovice.

Pro budoucí Nedvědy, Panenky
či Petry Čechy připravili jejich
vedoucí David Grygar, Pavel Musi-
alek a Zbyněk Slanina skvělý, neza-
pomenutelný pobyt v přírodě.

Pobyt plný her, sportu a zábavy.
Kluci se opravdu nenudili. Každý
den začínal rozcvičkou a po snída-
ni následoval bohatý program -
soutěže, turnaje v kopané, střelba
ze vzduchovky, hod míčkem do
plechovek, vědomostní test, hle-
dání pokladu, celodenní výlet na
Prašivou, koupání, karaoke, tábo-
rák, grilování, malování triček a tak
dále a tak dále. Nejde vyjmenovat

všechny aktivity, protože jich bylo
opravdu spousty. Každý večer byl
nástup, vyhodnocení dne a odmě-
ňování nejlepších diplomem
a sladkostmi. Já se jen snažila, aby
kluci měli přísun tekutin, vitamínů
a netrpěli hlady. Všichni naši mladí
fotbalisté byli s programem spoko-
jeni a nadšeni. Dík patří všem
vedoucím za přípravu skvělého
tábora, hlavně Davidovi Grygarovi,
který všemu velel a byl duší poby-
tu. Dík patří všem, kteří mezi děti

přijeli a přiváželi mlsy, ovoce a jiné
drobnosti, dík patří obci Horní
Tošanovice, která umožnila pobyt
zdarma mladým fotbalistům ve
svém areálu.

Takže na závěr: bylo mi s vámi
moc dobře páni kluci, budu Vám
držet palce při utkáních, ať z vás
rostou skvělí fotbalisté a za rok
nashledanou v Hájence.

Vaše kuchařka Eva Dörflerová
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■ Nowy  rok  szkolny  2010/11  dla
uczniów  Szkoły  Podstawowej  i Przed-
szkola im. Jana Kubisza w Gnojniku roz-
począł  się  całkiem  nietypowo.  Klasy
V,VI,VIII  i IX  wyjechały  w dniach 
8-10.9.2010 na wycieczkę integracyjno-
edukacyjną do Zakopanego.

Zaraz po przyjeździe do pięk-
nych Tatr wyruszyliśmy na  Guba-
łówkę. Po turystycznych zmaga-
niach wszyscy cieszyli się na
zakwaterowanie  i smaczną kolację
w pensjonacie  „U Jędrusia” w Bia-
łym Dunajcu. Po kolacji poszliśmy
na spacer po okolicy. Bliżej pozna-
liśmy Biały Dunajec, zwiedziliśmy
piękny miejscowy kościółek i inne
charakterystyczne zabudowania
i pełni wrażeń poszliśmy spać.
Następnego dnia wyruszyliśmy na
Morskie Oko. Przepiękną krainą
tatrzańską szybko mijały nam  kilo-
metry. Morskie Oko było zachwy-
cające, ma około 50 m głębokości,
a w zwierciadle jego powierzchni
można podziwiać tatrzańskie
wierzchołki. Pełni wrażeń, ale bar-
dzo zmęczeni , zwiedziliśmy jesz-
cze słynną ulicę w Zakopanym –
Krupówkę, pełną straganów
z atrakcyjnymi upominkami, wyro-
bami miejscowych górali, różnymi
smakołykami. 

W ostatnim dniu pobytu zwie-
dziliśmy stary cmentarz na Pękso-
wym Brzyzku. Jest to miejsce
szczególne w historii Zakopanego,

ślad istnienia tych, którzy tak jak
Tytus Chałubiński kreowali rzeczy-
wistość miasta i tych, którzy jak
Sabała  czy słynny skoczek narciar-
ski i kurier tatrzański Stanisław
Marusarz tworzyli jego legendę .
Jest ostatnim śladem artystów
związanych z Tatrami, wrosłych
swą twórczością w podhalański
folklor oraz pamięcią o znanych
przewodnikach tatrzańskich. Pra-
wie każdy, kto zapisał się w dzie-
jach miasta i Tatr znalazł tu swoje
miejsce. Na Pęksowym Brzyzku
znajduje się około 500 grobów,
w tym 250 osób zasłużonych.
Cmentarz otacza kamienny mur.
Prawie wszystkie nagrobki są nie-
powtarzalnymi dziełami sztuki;
wykonanymi w drewnie, metalu
lub kamieniu kapliczkami, góral-
skimi krzyżami, rzeźbionymi
w motywy podhalańskie, malowa-
nymi na szkle. Utkwiło mi
w pamięci miejsce pochówku np.
Kornela Makuszyńskiego. W dro-
dze powrotnej zatrzymaliśmy się
jeszcze w Wadowicach, miastecz-
ku, gdzie urodził się papież Jan
Paweł II- Karol Wojtyła. 

Myślę, że wycieczka była bardzo
udana wiele zwiedziliśmy, pozna-
liśmy nowych kolegów, nowych
nauczycieli. Miła atmosfera pod-
czas całego pobytu i masa wrażeń
utkwią nam na długo w pamięci.

Kasia Nogol- uczennica kl.IX

■ W dniach  3.-17.  9.  2010  uczniowie
klasy VII wyjechali na Zieloną Szkołę do
miejscowości Karwia nad Bałtykiem. 

Ośrodek wczasowy Kamena nie
daleko morza stał się na okres dwu
tygodni domem dla uczniów klas
siódmych polskich podstawówek
Zaolzia. To dzięki inicjatywie Kon-
gresu Polaków w RC i wsparciu
finansowemu ministerstwa szkol-
nictwa RC i Polski mogły nasze
dzieci spędzić czas nad polskim
morzem.

Oprócz całego szeregu cieka-
wych wycieczek realizowali lekcje
z zakresu języka polskiego, historii
matematyki i inne.

Praktycznie co 2 dni uczniowie
wyjeżdżali na całodniowe wyciecz-
ki. Zwiedzili słynne statki „Błyska-
wica" oraz „Dar Pomorza",
zachwycali się bogactwem i kolo-
rytem ryb w Akwarium. Na Helu
natomiast zaprzyjaźnili się z tam-
tejszymi fokami w słynnym Foka-
rium. W Gdańsku  zwiedzili np.
Zieloną Bramę, Złotą Bramę, Dom
Fahrenheita, Bazylikę Mariacką.
Wspaniała lekcja geografii, historii.
Na Westerplatte - chwila zadumy
nad bezsensownością wojny.
W Kartuzach, nazywanych stolicą
Kaszub, zwiedzili Muzeum Kaszub-
skie, gdzie mieli możliwość zapo-
znać się z ciężkim życiem
Kaszubów, usłyszeć „hymn"
kaszubski czy spróbować miejsco-
wego „specjału" - tabaki, wciąganej

nosem i powodującej oczyszczenie
dróg oddechowych przez kichanie,
kaszel i śmiech. W Szymbarku zaś
czekała na nich cała masa atrakcji ,
zwiedzili Dom Sybiraka oraz
pociąg, który wywoził ludzi na
Syberię, przeżyli w podziemnym
schronie  atak armii hitlerowskiej
i zwiedzili ... dom do góry nogami !
Niesamowicie pomysłowo zrobio-
ny dom, w którym  wszystko było
na odwrót, np. fotel i tv na suficie.
Nieźle natomiast sprawdziła kon-
dycję piesza wycieczka po plaży do
Jastrzębiej Góry,gdzie uczniowie
odwiedzili miejsce najbardziej na
północ wysuniętej części Polski
oraz wdrapali się na szczyt latarni
w Rozewiu. Uczniowie przeszli
wtedy około 18 km, brawo.
Wycieczka do Słowińskiego Parku
Narodowego z wejściem w Łebie,
na dodatek wspaniała niespo-
dzianka - ruchome wydmy - wiel-
kie góry piaskowe, z których
można było zjeżdżać, turlać się,
biec - aż do braku tchu. To, że dzie-
ci piasek miały dosłownie wszę-
dzie, nikomu nie przeszkadzało ...

Na plaży uczniowie spędzali czas
w dniach, kiedy nie jeździli na
wycieczki i do końca pobytu im się
nie znudziła. Ileż zabaw, gier, kon-
kursów można tam przeprowadzić
... Ileż pomysłowych zamków zbu-
dować ... Odbyła się nawet Olim-
piada Sportowa. Śmiechu i zabawy
było po pachy. No i skoro plaża, to

i morze. Ciepłe ? Z falami dwumet-
rowymi ... atrakcja, na którą nie
można raczej trafić pod Beskidami.
I jeszcze jeden atut tamtejszej pla-
ży - piasek delikatny, czysty - bez
kamyczków i muszelek.  Nawet naj-
więksi hiperaktywiści czuli zmę-
czenie i potrzebę odpoczynku.
A kto jednak chciał się poruszać,
miał możliwość skorzystać z boiska
do koszykówki, które znajdowało
się na terenie ośrodka. Natomiast
największą atrakcją wieczorową
były dyskoteki.. Hity dyskotek Zie-
lonej Szkoły na długo pozostaną
w pamięci ...

Cóż powiedzieć na zakończenie
... W imieniu wszystkich uczestni-
ków dziękujemy Kongresowi Pola-
ków za pomysł i organizację
Zielonej Szkoły, dziękujemy Rodzi-
com za jej sfinansowanie , zaś
wychowawcom za opiekę. To, co
uczniom Zielona Szkoła dała, trud-
no wyrazić słowami, trudno zmie-
rzyć przyrządami. Wierzymy, że
pomoże ona uczniom w rozwoju
ich charakterów, samodzielności,
w rozszerzaniu horyzontów umy-
słowych, spojrzeniu na świat... 

Mgr Tadeusz Gryc

■ Dziękuję - proste słowo a jed-
nak wiele oznacza.Parę lat zrzędu
po sobie każdą pierwszą sobotę
we wrześniu odbywają się u nas
w Trzanowicach dożynki. ,,Suszow-
skie Dożynki“. Nazwa wywodzi się
od pierwszych gospodarzy doży-
nek – państa Nowaków, którzy
mieszkają właśnie na Suszowie.
Tegoroczne dożynki były inne. Były
połączone z uroczystością 20-lecia
samodzielnej gminy Trzanowice.
Dożynki – to uroczystość dzięk-
czynna, w której bierze udział pra-
wieże cała wieś. Gospodarzom
zostaje wręczony wieniec ze zboża
oraz chleb. Za zebrany plon dzię-
kujemy nie tylko gospodarzom, ale
także Panu Bogu, bo to z Jego woli
wszystko mamy i Jemu powinniś-
my dziękować. Właśnie to słowo
,,dziękuję“ podkreslił w swojej
mowie  pastor Tyrlik. Trzeba nau-
czyć się dziękować i nauczyć dzię-
kować nasze dzieci. Wdzięczność –
o tym przypominał  w swojej

homilii ksiądz Remigiusz na nie-
dzielnej dziękczynnej – dożynko-
wej – mszy św. w kościele św.
Bartłomieja w Trzanowicach. Przy-
pominał o tym, jak szybko może
nasz całożyciowy dorobek w prze-
ciągu paru minut zniknąć. Trzeba
być Bogu wdzięcznym za to co
mamy, za to, co włożył w nasze
ręce. Zdrowie, szczęście, zdrowa
rodzina, praca, urodzaj plonów na
naszej roli – za to wszystko trzeba
Bogu dziękować i być wdzięcz-
nym. Wyobraźmy sobie, ile to pra-
cy, zanim można kupić chleb albo
wziąść do ręki rogalik? Czy wyjaś-
niamy naszym dzieciom te sprawy
albo obojętnie patrzymy na to, jak
dziecko postępuje z niedojedzo-
nym chlebem? A jak postępujemy
my – dorośli? Czy dajemy zawsze
dobry przykład innym? Niechaj to
słowo dziękuję i świadomość
wdzięszności prowadzi nas przez
życie na zawsze. 

Aniela Živná

ZAKOPANE 2010

Zielona Szkoła nad Bałtykiem

Dziękuję, wdzięczność
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Firma Jurosz nabízí
- žaluzie – horizontální, vertikální, venkovní

- čištění a opravy žaluzií, 
- rolety – vnitřní, venkovní i na elektrický pohon

- sítě proti hmyzu – pevný rám, na principu rolety 
- plastová okna

- garážová vrata – sekční, lamelová - vjezdové brány
- markýzy - navíjecí hliníkové mříže - folie na skla

Oldřich Jurosz, Hnojník 148 Tel.: 604 676 549
e-mail:  o.jurosz@centrum.cz
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Víte, kdy ušetříte 1000 Kč za 30 minut
tomas.perina@stconsult.cz

■ Jedním z cílů školního vzdělávacího
programu školy ve Smilovicích je vytvá-
řet  u  žáků  kladný  vztah  k  přírodě.
V tomto školním roce máme proto nap-
lánováno několik akcí s environmentál-
ní tématikou.

V září jsme začali besedou se
sokolníkem s ukázkou dravých
ptáků. V listopadu čeká žáky ZŠ tří-
denní pobyt na Visalajích s výukou
v přírodě. Na jaro plánujeme spo-
lupráci s Mysliveckým sdružením
Řeka-Smilovice při výsadbě strom-

ků v rámci Dne Země. Zopakovat
chceme spolupráci s ekologickým
sdružením VITA, které nám loni
prozradilo „Jak roste chleba“. 

Vesnická škola by měla dětem
nabízet mimo vzdělávání také
pobyt na čerstvém vzduchu ve
zdravém prostředí. Touto myšlen-
kou se řídíme, a proto, pokud to
počasí dovolí, tráví děti pohybové
přestávky, tělocvik a školní družinu
na školním dvorku, hřišti a školní
zahradě. Také děti mateřské školky

absolvují denně vycházky nebo si
hrají v areálu školy a školky. V let-
ním období, kdy se třídy nahřejí
sluncem na vysokou teplotu,
vycházíme s žáky rovněž do školní
zahrady a hledáme příjemné stin-
né místo k výuce. K tomu bude od
letošního roku sloužit dřevěný
přístřešek se zahradním nábytkem.
Díky ochotným rodičům a vstříc-
ným sponzorům vyrostl na místě
staré budovy PZKO. 

Děkujeme rodičům za pomoc
při výkopových a betonářských
pracích, panu Samiecovi za dodání

stavebního materiálu, panu Brom-
kovi a Kajzarovi za zhotovení dlaž-
by a pánům Stachovi st. a ml. za
tesařské práce.

Zbývá stavbu zastřešit a dokon-
čit terénní úpravy. Věříme, že i pro
tuto činnost najdeme mezi rodiči
ochotné pomocníky. K posezení
budou moci přístřešek využít
v příštím roce také rodiče, kdy plá-
nujeme opět oslavu Dne rodiny.

Mgr. Jana Dybová

Děti a příroda
zpravodaj obcí sdružených v mikroregionu
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Chcete lépe
bydlet?

Chystáte se stavět nebo provádět
rekonstrukci stávajícího bydlení?

Nabízím vám své služby s více
než 5-letou praxi v oblasti pora-
denství financování dle vašeho

přání. 
Dále vám nabízím své služby

v oblasti stavebního
spoření,penzijního připojištění,
pojištění nemovitosti, založení

studentského účtu, modrého kon-
ta, vyřízení kreditní karty, spotře-

bitelského úvěru.

Bc. Dana Hárendarčíková, 
rodinný finanční poradce 

724 070 197, 
dana.harendarcikova@mpss.cz;

danaharenda@email.cz

Liduše Pchálková
účetnictví, daňová evidence,

daňová přiznání

tel.: +420 603 311 479
e-mail:

liduse.pchalkova@volny.cz

Program setkání 
na Karmelu 

ve Smilovicích
Říjen
Neděle, 10.10. - Biblická hodina
v 15 hod.
Neděle, 17.10. - Biblická hodina
v 15 hod.
Neděle, 4.10. - Bohoslužby na
Karmelu v 8.30 hod. 
Neděle, 31.10. - Slavnost
k památce Reformace v 15. hod.

Listopad
Neděle, 14.11. - Biblická hodina
v 15 hod.
Neděle, 21.11. - Biblická hodina
v 15 hod.
Neděle, 28.11. - Bohoslužby na
Karmelu v 8.30 hod. 
Srdečně zve: Slezská církev
evangelická a.v. v Komorní
Lhotce ve spolupráci s Křesťan-
ským společenstvím ve Smilovi-
cích a v Komorní Lhotce

Program setkání v Řece
v rámci Slezské církve 
evangelické a.v.

Bohoslužby:
v neděli 17.10. v evangelické
kapli ve 13.30 hod. (polské)
v neděli   7.11. v evangelické
kapli ve 13.30 hod.(české)

Nedělní besídka pro děti pro-
bíhá každou neděli v 9 hod
v prostorách obecního úřadu
v Řece. Případné Informace
můžete získat i na tel.:
558 696 857 Srdečně zve Slez-
ská církev evangelická a.v. v
Komorní Lhotce
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■ Škola obnovy venkova v Třanovicích v rámci  svých
letošních  aktivit  pořádala  v červnu  studijní  cestu
kmístním akčním skupinám v Litvě, Finsku a Estonsku.
Cesta se uskutečnila s dotačním přispěním z programu
Podpora obnovy venkova Ministerstva pro místní roz-
voj  ČR. Mezi  účastníky,  především  starosty  a zástupci
MAS  z celého  Moravskoslezského  kraje,  byl  i novinář
Petr Hienl z MAS Krajina srdce na Táborsku. Dnes zve-
řejňujeme první z jeho tří článků, věnovaný zážitkům
z cesty po Litvě.

V Litvě se do realizace Programu Leader+
zapojilo v letech 2004 až 2006 deset místních
akčních skupin, jejichž strategie byly vybrány ve
výběrovém řízení z 27 přihlášených. Místní akč-
ní skupina Jurbarkas LAG, jejíž území se nachází
na jihozápadě tohoto pobaltského státu, byla
mezi vybranými. V rámci studijní cesty, kterou
uspořádala ŠOV Třanovice, jsem měl možnost se
seznámit s některými projekty, které byly touto
litevskou místní akční skupinou realizovány.

Schody pro ryby
„Ještě před 120 lety bylo v místní říčce ryb

dostatek, to se ale změnilo s výstavbou přehra-
dy,“ tradovalo se v městečku Viesvile. Během
druhé světové války sice byla hráz přehrady
poškozena, ale život se do místních vod vrátil až
mnohem později. Proto, aby lososi mohli každé
dva roky migrovat proti proudu toku za svými
rodičovskými povinnostmi tj. naklást v místních
vodách jikry, z kterých se o pár měsíců později
vykulí lososí plůdek, bylo potřeba vybudovat
„rybí schody“. V toku říčky měla vzniknout řada
drobných jezů, prostřednictvím kterých by
stříbrná těla houževnatých lososů zdolávala
výškové převýšení od paty hráze až k hladině
přehrady. 

Aby tuto finančně náročnou akci, která spíše
než že by přinesla hmotný prospěch a užitek,
měla spíše enviromentální charakter, dokázala
obec realizovat, obrátila se na místní akční sku-
pinu Jurbarkas LAG. „Jedná se o projekt, který je
u nás v Litvě jedinečný a rádi se s ním chlubíme
i na mezinárodní úrovni,“ vysvětluje manažerka
Litevského svazu venkovských komunit Guoda
Burokiené. První lososí plůdek vysadili po reali-
zaci projektu uměle, ale jejich potomci se do
místních vod v době tření až od severního
pobřeží Norska k nemalé radosti místních rybá-
řů vracejí.  

Kaskáda vodních schodů, přes jejichž hrany
se láme průzračná voda místní říčky, se blýská
v odrazu slunečních paprsků a dodává místu
nezapomenutelnou atmosféru ...a projekt, který
měl hlavně pomáhat rybám, začíná pomáhat
i lidem. Nedaleké sportoviště zakoupil soukro-
mý podnikatel a zvelebuje ho, blízká restaurace
se začíná vzmáhat díky zvyšující se návštěvnos-
ti, železniční viadukt, který vzal za své během
poslední války, bude obnoven a vznikne tu malý
železniční okruh s dobovými vagóny, uvažují tu
o výstavbě hotelu …i těmto projektům by mohl
na svět pomoci Leader.  

Dřevo i vítr spojují lidi
Městečko Malininka, ve kterém žije asi 1000

obyvatel, patří k největším v okolí. Je tu nejdelší
dubová alej a bývala tu také největší střední
zemědělská škola v Litvě, kterou ještě před 20
lety navštěvovalo více než 1000 studentů, dnes
pouze 350. To samozřejmě způsobilo v místě
úbytek pracovních příležitostí a projevilo se to
v nezájmu obyvatel městečka o dění v místě,
zhoršily se mezilidské vztahy a zpustlo okolí
jejich bydlišť. Úspěšným příspěvkem ke změně
této letargie bylo založení řezbářského seminá-
ře, kterého se každoročně v letních měsících již
pět let zúčastňují studenti sochařství. Pouze za

stravu a byt, který bezplatně poskytují místní
obyvatelé, vznikají z obcí poskytnutého materi-
álu na veřejných plochách zajímavé dřevěné
sochy a skulptury, které zde zůstávají jako
zvláštní memento na boj s lhostejností a zhmot-
nělá prosba za opětovné aktivní zapojení oby-
vatel do dění v místě, kde žijí. 

Nejen dřevo z okolních lesů slouží ke zviditel-
nění Malininky, ale také vítr, který se honí nad
městečkem, k tomu přispěl. Téměř na hranici
s Ruskem se otáčí obří vrtule první litevské větr-
né elektrárny o výkonu 250 kW. Na tento projekt
byla pořízena projektová dokumentace díky
programu Leader+ a projekt byl realizován
s podporou dalších dotačních programů za
1 400 000 (= EUR) litasů.  Ve chvíli, kdy se za 4 až
5 let investice vrátí, budou peníze z prodeje
elektrické energie využity na rozvoj obce, třeba
na zřízení veřejného osvětlení či na výstavbu
nového kostela, když ten, co tu stával, byl z ide-
ologických důvodů zbourán za éry Sovětského
svazu. 

U rozbitého kostela
Litva byla posledním evropským územím,

které teprve v 15. století přijalo křesťanství.
Zmínky o vesnici Veliuona pocházejí z 1. století,
bývalo zde významné pohanské a později i křes-
ťanské středisko. Před kostelem plným maleb
nejvýznamnějších litevských malířů, který nutně
potřebuje opravit, na což ale nejsou peníze, nás
přivítala Irma Svetlauskiene. Irma je manažer-
kou projektu podpořeného programem
Leader+  nazvaného Centrum uměleckých
řemesel. 

Sdružení deseti rodin, které se dlouhodobě
zabývají amatérskými uměleckými činnostmi,
divadelnictvím a účastní se také místních folk-
lorních přehlídek, získalo od obce malý domek,
ze kterého se rozhodli vybudovat zázemí pro
své spolkové aktivity a prodejní aktivity. 

V prostorách nevelkého Centra probíhají kur-
zy práce s ovčí vlnou (plsťování) či malby na
hedvábí, zájemci se zde mohou naučit uplést
typický litevský opasek, udrhat náhrdelník, který
je součástí lidového kroje, vyrábí se zde kraslice,
šperky a v keramické peci vypalují typickou čer-
nou místní keramiku. Manažerka Irma se těší na
to, že v dohledné době vznikne v těsné blízkos-

ti Centra nová silnice, parkoviště a autobusová
zastávka a že tak ještě lépe využijí k nabídce
vyráběných produktů  dřevěný prodejní stánek,
který stejně jako rekonstrukci a vybavení objek-
tu pořídili s podporou místní akční skupiny Jur-
barkas. 

Další plány 
Do programového období Evropské unie

2007 – 2013 vstoupila MAS Jurbarkas s novou
leadrovskou strategií. 73 % procent přidělených
finančních prostředků chtějí použít na „tvrdé“
investiční projekty a 27 % na „měkké“, tedy nein-
vestiční projekty. Zajímavé je, že jejich strategie
vůbec nepodporuje realizaci projektů podnika-
telů a zemědělců. Projekty litevských zeměděl-
ců mohou tamní místní akční skupiny
podporovat pouze v rámci osy III. Programu roz-
voje venkova tj. pouze diverzifikaci zemědělské-
ho podnikání a ne investice do zemědělství.

Snaží se reagovat na současný kritický stav
litevského národního hospodářství, kdy jen
v posledním roce odešlo do zahraničí za prací
více než 400.000 Litevců a jejich velký podíl tvo-
ří mladí lidé, kteří odcházejí po absolvování
střední školy a již se do rodné země nevracejí.
Proto chtějí velkou část peněz směřovat do
řešení problematiky trávení volného času mlá-
deže. Jedná se zejména o výstavbu sportovní
infrastruktury, zejména hřišť na košíkovou, pro-
tože basketbal je podle slov předsedy místní
akční skupiny Egidijuse Giedraitise „druhým
litevským náboženstvím“.

A co nejvíce stěžuje život litevským „mas-
kám“? Je to neprůstřelný byrokratický aparát
platební agentury, který například požaduje
vyhlašování výběrového řízení na nákup jedno-
ho obyčejného psacího stolu prostřednictvím
centrální adresy. Také obrovské časové skluzy ve
spuštění programu, kdy jsou vybrány místní
akční skupiny, přiděleny peníze, připraveny pro-
jekty, ale protože se stále mění „pravidla hry“
nelze s realizací strategie začít. A tak manage-
mentu masek dochází v boji se zbytečnou byro-
kracií a časovými skluzy síly, které nutně
potřebují na pomoc třeba malým obcím, do kte-
rých se vůbec první finanční prostředky na
jejich rozvoj dostaly teprve po roce 2000.
Finanční politika tehdejšího Sovětského svazu,
jehož součástí byla Litva do roku 1991, totiž byla
zaměřena pouze na rozvoj centrálních obcí.     

Petr Hienl, ÚZEI Praha
Pokračování v příštím čísle

Schody pro ryby i pro lidi
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Informace z vaší obce
Vážení spoluobčané, Szanowni
obywatele, Vážení spolupracov-
níci, 
dovolte mi, abych Vám v souvi-
slosti s ukončením volebního
období upřímně poděkoval za
spolupráci, vstřícnost a toleran-
ci v době mého působení na
postu starosty obce v létech
2008 – 2010.

Stanislav Plekanec, starosta obce

Voda pro novostavebníky
Výstavba a prodloužení vodovod-
ního řádu je další úspěšnou reali-
zovanou obecní investicí v měsíci
září. Českotěšínská firma VODO-
MONT v rekordním termínu pro-
vedla výstavbu cca 186 bm
nového vodovodního řádu podél
silnice III/4763 u Kulturního
domu. Spoluobčané, kterých se
napojení na nový vodovodní řád
týká uvítali iniciativu obce, neboť
individuální napojení na hlavní
vodovodní řád by byl pro novos-
tavebníky značně finančně
nákladný. V současné době probí-
há příprava zajištění podklado-
vých materiálů pro samotnou
kolaudaci. Vytvořená hodnota
díla činí 500 tis. Kč. Starostovské
poděkování patří fa Vodomont
a jejímu majiteli panu Leonardu
Podzemnému. Uvedená stavba
byla realizována na základě výbě-
ru nejvýhodnější nabídky dle
zákona č. 137/2006 Sb. o veřej-
ných zakázkách a schválené směr-
nice pro zadávání veřejných
zakázek malého rozsahu.   

Občané se dočkali
Po mnoha letech se občané obce
bydlících v blízkosti večerky „Adél-
ka“ a občané bydlící od nádraží ve
Stříteži směrem k občanovi
Ing. Gajdaczovi konečně dočkali
opravy místních komunikací, kte-
ré využívají pro dopravu a vlastní
potřebu. Zub času nahlodal
povrch MK natolik, že byla nutná
jejich oprava. Akciová společnost
D5-Třinec, která v rámci veřejného
soutěže podala nejnižší cenovou
nabídku, ve vysoké kvalitě pro-
vedla ve dnech 18.-19. 9. 2010
opravu cca 600 bm MK. Nový
asfaltový povrch vozovky, nově
opravený přístupové plochy do
rodinných domků občané velice
uvítali.Starostovské poděkování
patří D5-Třinec a. s. za kvalitně
provedenou práci. Byla vytvořená
hodnota díla ve výši cca 500
tis. Kč.
Kultura v obci

Stejně jako v minulých letech
i letos uspořádala kulturní komise
při ZO společenské akce pro jubi-
lanty a pro nové občánky obce
Střítež. Akce pro seniory se konala
dne 23. 9. 2010. Pro seniory byl
připraven bohatý kulturní pro-
gram s bohatou večeří. V progra-
mu vystoupily děti ze ZŠ Střítež,
senioři si mohli zatancovat
a zazpívat v doprovodu živé hud-
by. Každý senior byl obdarován
drobným dárečkem. Vítání občán-
ků konané 2.10. 2010 - akce pro
narozené miminka a jejich rodiče.
I na této akci  vystoupily děti ze
ZŠ, bylo připraveno občerstvení
pro rodiče a malý dáreček pro
každé miminko. Doufejme, že
i v letech nastávajících se bude
v započaté tradici pokračovat. 

Konference – 10 let Sdružení
obcí povodí Stonávky
V rámci mikroregionu obcí povodí
Stonávky se ve dnech 16. –
17. 9. 2010 uskutečnila konferen-
ce – 10 let Sdružení obcí povodí
Stonávky. Ve čtvrtek 16. 9. 2010
konference byla zahájená kultur-
ním programem a pak následova-
la výstava mikroregionu obcí
povodí Stonávky. I obec Střítež se
zapojila do prezentace.  Obec Stří-
tež prezentovala na reklamních
tabulích dosažené výsledky
v oblasti investic a společenského
života obce-zájmových organizací
a volnočasových aktivit. Rovněž
i ZŠ Střítež se pochlubila výstavou
na téma „Putování s Pepíkem“

a taktéž i Sbor dobrovolných hasi-
čů ve Stříteži se mohl pochlubit
diplomy získané v různých soutě-
žích mezi jinými „O pohár starosty
obce“.
Následující den 17. 9. 2010 obec
Střítež připravila pro delegaci obcí
a hostů prohlídku objektu šaten
a soc. zařízení u multifunkčního
hřiště, nové rekonstruované evan-
gelické kaple. Návštěvníci byli
velice milé překvapení s uvedený-
mi investicemi.  

Doprava v obci
Obec v minulých letech podnikla
určité kroky ke zlepšení situace na
našich místních komunikacích.
Vynaložila nemalé finanční pro-
středky na jejich opravy a zakou-
pila retardéry, pro zajištění
bezpečnosti.  Když jsou díry – plá-
če se – ničí se auta. Když se opraví
– pláče se – jezdí se rychle. Přesto
jsou stále tací, kterým je vše lhos-
tejné. Jen je třeba ukázat:  „Já na
to mám, pěkně na to šlápnu – jen
ať, to pěkně fičí a řve.“ Je jen
s podivem, že se zběsilá jízda
neproměnila v tragedii. Netrpí tím
jen bydlící podél cest a občané,
ale i náš kousek lesa, který ještě
máme. Možná se z něj stane jen
pozůstatek, když různé čtyřkolky
a podobně budou mířit právě
zrovna sem. Je to však jen na nás
samotných řidičích a obyvatelích,
zda dokážeme chránit sebe i své
okolí. Společně to jistě dokážeme!

Stanislav Plekanec

Střítež

Hnojník

Odpis vodného
Proběhne od 12. do 30. listopadu
přímo v domácnostech pověřený-
mi pracovníky obecního úřadu.
Žádáme, abyste umožnili přístup
k vodoměrům nebo nahlásili
konečný stav vodoměru na obecní
úřad.
Cena i s DPH zůstává stejná 19,-
Kč/l m3. Po odpisu stavu vodné-
ho budou občanům zasílány
složenky. Až po obdržení slo-
ženky, je možno vodné hradit na
pokladně OÚ v úředních hodi-
nách. 

Místní poplatky
Poplatek za odpad za 2. pol.
2010 (250,-Kč/osoba) je nutné
uhradit do konce měsíce listopa-
du 2010, složenky budou rozeslá-
ny. Připomínáme i chatařům, že
poplatek za odvoz odpadků jsou
povinni hradit dle vyhlášky
3/2006, čl.II., bod 2.
Slevu na osoby, které se v místě
trvalého pobytu nezdržují (stu-
denti ubytováni na internátech,
osoby dlouhodobě služebně nebo
pracovně v zahraničí), jsou povinni
toto oznámit písemně do 15 dnů
ode dne, kdy nastala skutečnost
zakládající nárok na osvobození.
Ve stejné lhůtě a stejným způso-
bem je poplatník povinen nahlásit
zánik nároku na osvobození.Veš-
keré platby lze provádět hotovost-
ně do pokladny Obecního úřadu
Hnojník v úřední dny, pondělí

a středa od 8,00 – 17,00 hodin
(pauza 11,30-12,30 hod.).

Upozorňujeme naše občany na
povinnost přihlašování a odhla-
šování psů! Připomínáme, že
splatnost poplatků za psy byla do
31. 3. Hradí se hotovostně do
pokladny Obecního úřadu Hnoj-
ník.

Bytové hospodářství
Sdělujeme nájemníkům, že co se
týká drobných oprav v bytě
a nákladů spojených s běžnou
údržbou bytu podle nařízení vlády
č. 258/1995 Sb., informace podá
referentka bytového hospodářství
Marcela Ciencialová, dotazy volej-
te telefonicky na č. tel.
558 694 796 nebo pište e-mailem
na marcela.ciencialova@hnojnik.cz.
Na veškeré opravy je třeba podat
písemnou žádost.

Připomínáme občanům, kteří
nemají do dnešního dne uhraze-
né místní poplatky, aby je uhra-
dili. Týká se to poplatků za psy,
odvoz odpadků a nájemníkům,
aby zaplatili dlužné nájemné
bytů, jelikož při nezaplacení 3
měsíčních nájmů, bude přikro-
čeno k exekuci, včetně ukončení
nájemní smlouvy.

Nabízím zemní a výkopové práce strojem
(výkopy, základy, různé přípojky, bazény, podklady pod zámkové dlažby,

chodníky, terénní úpravy).  
F-M   Tel: 774 681 700, 775 637 265

Stavby rodinných domů, zateplení fasád - i s programem „Zelená úspo-
rám“, zámkové dlažby, sádrokartony, omítky, obklady, dlažby. 

Jiří Fluksa, 608 877 165, www.stavby-rd.cz 

■ Dne 21. srpna se uskutečnil 3 ročník
volejbalového turnaje o pohár starosty. 

Starosta zahájil turnaj a popřál
všem sportovního štěstí a ať hra
probíhá fair play. Krásné počasí
provázelo celé klání až do finále.
Turnaje se zúčastnilo 7 amatér-
ských družstev: Knajpa tým, Flaška
tým, Vělopolí, Smilovice, Pivaři,
Berani a Střítež DEVILS“.

Obhájci minulého ročníku

„DEVILS“ skončili na 3. místě, na
druhém místě skončil tým Vělopo-
lí a na prvním Berani.

Turnaj se vydařil a přišli i diváci
podpořit skvělé výkony na hřišti.
Velké poděkování patří sponzo-
rům: Obci Střítež, potraviny SISI,
firmám BOROVSKÁ,  MITRENGA
a VIKRA.

Stanislav Plekanec

Volejbalový turnaj ve Stříteži 2010
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Opisy stavu vodoměrů
Žádáme odběratelé vody

z vodovodního řádu obce Třanovi-
ce,  aby ve dnech 1.-10. listopadu
2010 provedli opisy stavu domov-
ních vodoměrů a neprodleně tento
údaj níže popsaným způsobem
oznámili zaměstnancům společ-
nosti  Třanovice služby, o.p.s.

Oznámení, které musí obsaho-
vat jméno, adresu odběratele,
včetně čísla popisného a opsaný
stav vodoměru v metrech kubic-
kých,  je možno provést:
- osobně v kanceláři Třanovice

služby, o.p.s. v době od 7.00 –
13.00 hodin

- telefonickým hlášením na pevnou
iinku: 558 694 262

- faxovou zprávou na telefonní čís-
lo: 558 694 233 

- telefonickým hlášením nebo
pomocí SMS na mobilní číslo:  775
323 751

- zprávou zaslanou na elektronic-
kou adresu:  ops@tranovice.org 

V případě, že ze strany odběratele
vody nedojde k nahlášení stavu
vodoměru ve výše uvedeném ter-
mínu, bude mu fakturována částka
za odběr stejného množství vody
jako v průběhu I. pololetí letošního
roku. Následnou úhradu vodného,
event. stočného bude možno
zaplatit po obdržení faktury v kan-
celáři společnosti Třanovice služby,
o.p.s., po případě složenkou na
poště nebo bankovním převodem
na účet společnosti Třanovice služ-
by, o.p.s.
Fyzická kontrola stavu vodoměrů,
včetně provedení odečtu spotře-
bovaného množství vody bude
provedena v průběhu měsíce květ-
na 2010, o čemž odběratelé budou
v dostatečném předstihu v průbě-
hu příštího roku informování. Za
včasné nahlášení stavů vodoměrů
děkujeme.

Ing. Petr Krzywoń, 
Třanovice služby, o.p.s.

Třanovice

Řeka

Spolupráce se prohlubuje 
Před rokem jsme podepsali  jed-
noroční smlouvu o spolupráci se
Slovenskou obci Stará Bystrica,
kde jsme byli partnerem v projek-
tu  „Turistické zajímavosti obcí
Stará Bystrica a Řeka nejen pro
nás“ a nutno podotknout, že ten-
to projekt byl úspěšný. V současné
době končí realizace cílu v projek-
tu, jenom pro připomenutí. Májo-
vá veselice, Hasičská soutěž
o pohár  starosty, propagační bro-
žury, www  stránky, mapy a velké
informační tabule (4ks) a lavičky (8
ks). Dne 20. 8. 2010 se uskutečnilo
setkání zastupitelů obce Řeka
a Stará Bystrica, jedním z cílů
setkání byla dohoda o možné dal-
ší spolupráci obou vesnic. Jak se
neformálně setkali starostové,
utvrdili se oba, že spolupráce se
vyvíjí ku prospěchu obou obcí
a i na dále bude pokračovat trend
nastolené spolupráce. Poté se
všichni odebrali na poznávací  ces-

tu po obci Řeka, kde mohli mimo
jiné si prohlédnou místní lomy,
některé rekreační zařízení a obec-
ní úřad. Po malém občerstvení
jsme vyrazili na naše překrásné
kopce, kde jsem jim ukázali
i pohled na okolí , který stoji za to
zhlédnout. Také jsme při cestě
zavítali i a Velký vlek kde v součas-
né době probíhá modernizace
a to v podobě instalace zasněžo-
vaní které by mělo byt funkční  už
v letošní sezoně.  Vice fotek z růz-
ných akci naleznete na nových
stránkách -  www.turistickezajima-
vosti.com. 

Každou středu odpoledne od
13.30-16.30 bývá otevřena kni-
hovna v Řece. Srdečně zvu
maminky, tatínky, babičky, dědeč-
ky a děti k návštěvě a zhlédnutí
i vypůjčení knih i časopisů jak pro
dospělé i děti.

Lenka Tomeczková 

POPLATKY  ODPAD
splatnost poplatku – za odpad  je
stanovená obecně závaznou
vyhláškou do 31. 5. 2010. Těm,
kteří poplatek ještě neuhradili,
budou zaslány upomínky. 

VODNÉ
Stav vodoměru můžete nahlásit e-
mailem, písemně nebo osobně.
Odečet je nutné provést nejpoz-
ději do 30. listopadu a následně
provést úhradu. Dlužníci se vysta-
vují nebezpečí odpojení vody.

HROBY
Na obecním úřadu se můžete
informovat, zda máte zaplacený
poplatek za pronájem hrobového
místa na období roků 2003 - 2012.
Dle smlouvy se tato platba hradí

dopředu. Pokud jste nájemné ješ-
tě neuhradili, stáváte dlužníky.

INFORMACE O POPLATCÍCH
Na www.mojeobec.net můžete
získat informace  o stavu  poplatků
(odpad, psi, vodné), stačí na OÚ
podat vyplněnou Žádost o posky-
tnutí údajů - hesla (najdete na
stránkách obce pod záložkou
Informace OÚ). 

Nebezpečný a velkoobjemový
odpad

Centrum obce: 
6.11. – sobota - od 7 do 15 hod.

Knihovna
Změna otevírací doby: pondělí
a středa od 10-17 hod., čtvrtek od
14-16 hod.

Smilovice

Vělopolí
Svoz velkoobjemového odpadu

Upozorňujeme občany, že
v sobotu 30. 10. 2010 od 13,45
do 14,15 bude u obecního úřadu
přistaven kontejner na velkoobje-
mový a nebezpečný odpad.

Obecní úřad žádá vlastníky sou-
kromých příjezdových cest, na kte-
rých se provádí plužení sněhu, aby
s přihlédnutím na výšku a šířku

traktoru provedli ořez větví stro-
mů rostoucích v jejich blízkosti.

Vítězové soutěže o nejhezčí
rozkvetlé okno, balkon a před-
zahrádku
- nejhezčí rozkvetlé okno: 
Anna Pietrzyková, Vělopolí 18
- nejhezčí rozkvetlý balkon: 
Adéla Piknerová, Vělopolí 4
- nejhezčí rozkvetlé předzahrádka:
Anna Sabelová, Vělopolí 8

Ve dnech pátek 15. 10. 2010
a v sobotu 16. 10. 2010 budou
v naší obci nabízeny kominické
služby. Službu nabízí pan Morávek,
kontakt v případě potřeby tel.
607 678 080.

Sběr a svoz nebezpečných
a objemných odpadů

Termín: 16. 10. 2010
8:00 - 8:25- pila Ručka
8:35 - 9:00 - Vyrubaná - Marie
9:10 - 9:35 - u panelových domů
10:20 - 10:45 - Tošanovky (Blahut)
12:00 - 12:25 - Na Cymbálce

Připomínáme ještě termíny
svozu separovaného odpadu
v pytlích (plasty, papír): 18. 11.,
30. 12. 2010.

U obchodu Ječmínek je umístěn
i kontejner na sběr papíru.

Odečet vodoměrů
Od 1.–15. 11. 2010 nahlaste

stav Vašich domovních vodoměrů

osobně, telefonicky nebo e-mai-
lem na obecní úřad v Horních Toša-
novicích. Tento termín je zároveň
platný i pro zaplacení odebrané
vody za 2. pololetí roku 2010. Ode-
čet vodoměrů se týká i občanů
Komorní Lhotky a Hnojníka, kte-
ří odebírají vodu z vodovodního
řadu obce Horní Tošanovice.
Cena vody je 16,- Kč/m3, telefonní
číslo obecního úřadu je 558 696
459, e-mailová adresa: htosanovi-
ce@iol.cz.

Stolní tenis
Společenskou místnost ve dru-

hém patře obecního úřadu je mož-
no opět využívat ke hře stolního
tenisu. Cena je 50 Kč za 1 hod. S při-
cházejícím podzimem si jistě bude-
te chtít zasportovat, možnost
objednávky – osobně na OÚ, na tel.
558 696 459, e-mailem: htosanovi-
ce@iol.cz nebo u p. Světlíkové, Hor-
ní Tošanovice 123.

CO JE POTŘEBA ZAPLATIT:
• stočné za I. a II. pololetí 2010 +

nedoplatky za rok 2009 – IHNED
• II. část poplatku za odvoz odpadu
Stočné za III. pololetí 2010 lze hra-
dit od 18. října 2010.
Veškeré platby lze provést v hoto-
vosti v kanceláři OÚ Komorní Lhot-
ka.

Svoz separovaného odpadu
(modré a žluté pytle):

6. října, 17. listopadu, 22. prosince

Dne 30. října 2010 proběhne
v obci Komorní Lhotka sběr a svoz
objemného a nebezpečného
odpadu:
11.00 – 11.30 - aut. zastávka

„Kamenec“
12.15 – 12.45 - náměstí
13.00 – 13.30 - točna autobusu

u hotelu Säntis 

MK PZKO Ligotka Kameralna
serdecznie wszystkich zaprasza
w sobotę 13.11. o godz. 16.30 na
amatorskie przedstawienie tera-
tralne w sali Domu Kultury. W pro-
gramie przewidujemy dwie
jednoaktowe komedie. W rolach
głównych wystąpią członkowie MK
PZKO oraz dobrowolnicy.                                                                                                         

MO PZKO srdečně všechny zve
v sobotu 13.11. v 16.30 do sálu
Kulturního domu na amatérské
divadelní představení.  Na pořadu
budou dvě komedie o jednom děj-
ství (v nářečí). V hlavních rolích
vystoupí členové PZKO a také dob-
rovolníci.

Horní Tošanovice

Komorní Lhotka

Kosmetické služby
V Hnojníku u nákupního střediska v kadeřnictví Alice.

Od 1.7.2010 služby rozšířeny o PEDIKÚRU A MODELÁŽ NEHTŮ
Tel: 776 393 578, 775 976 108
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LUŠTěTE! TŘI Z VáS OBDRžÍ HODNOTNÉ CENY!
Tajenku zašlete do 15. prosince 2010 na mailovou adresu redakce.stonavka@seznam.cz nebo na adresu Stonax o.p.s., 739 53 Třanovice 1. 

Ceny do křížovky věnuje redakce Stonávky.


